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        Aan de leden van de Gemeenteraad 
 
 
             Datum:  30 januari 2024 
    Onderwerp:  Beantwoording schriftelijke vragen ChristenUnie 
 Ons kenmerk:   
 

Geachte heer, mevrouw, 
 
Op 3 januari 2024 heeft de fractie van ChristenUnie schriftelijke vragen 
gesteld over de rentetarieven sociale leningen. 
De vragen luidden als volgt (cursief) en de antwoorden zijn toegevoegd: 
 
 
1. Kunnen inwoners van de gemeente Hoogeveen ook gebruik maken van 

sociale leningen? Zo ja, welke criteria gelden er om in aanmerking te 
komen voor een dergelijke lening? Zo nee, op welke wijze wordt 
voorzien in de ondersteuning van de beoogde groep inwoners? 

De inwoners van de gemeente Hoogeveen kunnen gebruik maken van 
sociale leningen. Ze kunnen hiervoor terecht bij de Gemeentelijke 
Kredietbank (GKB), afdeling kredietverlening. 

Om in aanmerking te kunnen komen voor een sociale lening, hanteert 
de GKB de volgende criteria: 
-      Inkomen tot 130% van minimumloon 
- Leeftijd van de inwoner valt buiten het acceptatiebeleid van de 
commerciële bank (65 jaar en ouder) 
- Registratie BKR is negatief 
- Commerciële banken verstrekken geen lening  
 - Leeftijd van inwoner is 18 jaar of ouder  

Extra criteria voor nieuwkomers (veelal krediet voor woninginrichting): 

- Er dient een borgstelling afgegeven te zijn door de gemeente  

 

2. Welk rentetarief hanteert de gemeente Hoogeveen voor de sociale 
leningen? Op welke wijze is dit tarief tot stand gekomen? 

De gemeente Hoogeveen verstrekt zelf geen leningen. Inwoners die 
een lening aanvragen bij de GKB, hebben te maken met de 
rentetarieven die de GKB hanteert. 

De GKB hanteert op dit moment voor sociale leningen percentages 
tussen 7,6% en 10%. Hoe lager het krediet, hoe hoger het percentage. 
Voor saneringskredieten (waarbij de kredietvergoeding per saldo door 
de schuldeisers wordt betaald) hanteert de GKB-percentages tussen 
8,9% en 10% (maximale kredietvergoeding in Nederland is per 1 
januari 2024 15%).  
 
Uitleg door de GKB over de totstandkoming van het rentetarief: 

Het basisprincipe is dat de kosten (voornamelijk personeelskosten) van 
de werkzaamheden die gedaan moeten worden in het kader van 
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kredietverlening gedekt moeten worden uit de opbrengsten. Die 
opbrengsten bestaan nu alleen nog uit de kredietvergoeding (= rente).  

 

3. In het NOS-artikel wordt gesteld dat er meer uniformiteit zou moeten 
komen in de rentetarieven van sociale leningen. Is het college bereid 
om hiernaar te kijken? Waarom wel/niet? 

Nee, wij vinden niet dat er gekeken hoeft te worden naar meer 
uniformiteit in de tarieven van sociale leningen. Dit is niet realistisch en 
haalbaar, omdat dit afhankelijk is van de te maken kosten door de 
kredietverstrekker. 

 

Overigens heeft de GKB ons gemeld dat zij overweegt om een vaste 
vergoeding in rekening te brengen voor het afsluiten van een krediet. Dan 
zouden de rentepercentages omlaag kunnen. Hier zou dan nog aparte 
besluitvorming over moeten komen, want de vaste vergoedingen zouden 
dan voor rekening van de gemeente komen.  
 
 
Wij gaan ervan uit dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
Jelmer Mulder        Karel Loohuis 
Gemeentesecretaris       burgemeester  
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